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      Wągrowiec, 15.01.2020 r. 

 

STAROSTA WĄGROWIECKI 

                  ZK.5511.1.2020.1 

 

SPRAWOZDANIE 

z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

przy Staroście Wągrowieckim w 2019 roku 

 

Bezpieczeństwo i porządek to priorytetowe zadania dla administracji samorządu 

powiatowego. Zadania te wychodzą naprzeciw oczekiwaniom i potrzebom lokalnej 

społeczności. Właściwe ich wykonywanie rzutuje na jakość pracy samorządu. 

Zagadnienia związane z bezpieczeństwem znajdują się bardzo wysoko w ogólnej 

hierarchii potrzeb. Dlatego też ich zaspokajanie jest niezwykle istotne i znajduje się w 

centrum zainteresowań samorządu; przykładamy do nich w konsekwencji dużą wagę. 

Problematyka bezpieczeństwa znajduje poczesne miejsce w działaniach władz wszystkich 

szczebli, co znajduje odzwierciedlenie także w naszych działaniach. 

 Komisja Bezpieczeństwa i Porządku jest organem doradczym starosty. Stanowi ona 

płaszczyznę koordynacji wysiłków na rzecz polepszenia stanu bezpieczeństwa i porządku w 

powiecie. Dokonuje się tam wymiana doświadczeń i informacji poszczególnych służb, 

inspekcji i straży, wszystkich instytucji i osób odpowiedzialnych za stan bezpieczeństwa i 

porządku w naszym powiecie. Na jej posiedzeniach analizuje się wszelkie zagrożenia oraz 

potrzeby związane z zapewnieniem bezpieczeństwa naszej lokalnej społeczności; ścierają się 

tam też niekiedy różne opcje i poglądy. 

 Ustawa o samorządzie powiatowym z dnia 5 czerwca 1998 r. (Dz. U. z 2019 r. poz. 

511 ze zm.) w art. 38b ust. 3 nakłada na starostę obowiązek przedstawienia radzie powiatu 

sprawozdania z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. Sprawozdanie opiera się na 

informacjach przedstawianych w różnej formie przez członków komisji i zaproszonych gości; 

jak również dyskusjach, uwagach i analizach dotyczących problematyki bezpieczeństwa; 

stanowi wyciąg z protokołów jej posiedzeń. Pełne protokoły wraz z załącznikami są dostępne 

w Biurze Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego. 

W 2019 roku Komisja odbyła cztery posiedzenia. 
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Komisja nr I (25.04.2019 r.) 

 

Rozpatrywano następujące tematy: 

1. Sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji wraz z informacją  

o stanie porządku i bezpieczeństwa w Powiecie Wągrowieckim za 2018 r. – KPP  

w Wągrowcu, 

2. Sprawozdanie Komendanta PSP w Wągrowcu o stanie bezpieczeństwa powiatu  

w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2018 r. – PSP w Wągrowcu, 

3. Informacja o stanie sanitarnym i sytuacji epidemiologicznej w powiecie za 2018 r. 

 – Sanepid, 

4. Informacja o działalności Powiatowego Lekarza Weterynarii za 2018 r. – Powiatowy 

Lekarz Weterynarii, 

5. Stan bezpieczeństwa na drogach powiatu (Policja), 

 

Pierwsze cztery punkty obejmują tematy sesyjne przedstawiane w roku ubiegłym, zatem 

nie poświecimy im miejsca w tym sprawozdaniu. Na Komisji bezpieczeństwa zostały 

zreferowane przez szefów odpowiednich jednostek. 

Punkt piąty przedstawiła pani Magdalena Sławińska, Komendant Powiatowej Komendy 

Policji w Wągrowcu. Przedstawione przez nią dane statystyczne wskazywały na pogorszenie 

stanu bezpieczeństwa w ruchu drogowym w I kwartale 2019 r. w stosunku do analogicznego 

okresu w 2018 r. ze względu na większą ilość uszkodzeń ciała w wypadkach. Natomiast sama 

ilość wypadków utrzymała się na tym samym poziomie. 

 

Komisja nr II (14.06.2019 r.) 

 

Poruszano następujące tematy: 

1. Zabezpieczenie, funkcjonowanie i kontrola punktów zbierania i przetwarzania 

odpadów na terenie powiatu, w tym miejsca przechowywania pojazdów z odpadami. 

2. Bezpieczeństwo na wodzie w związku z nadchodzącym sezonem letnim 

(przedstawiciel WOPR-u). 

3. Stan przygotowań do „Sezonu letniego 2019” na terenie powiatu wągrowieckiego 

(organizacja imprez masowych i innych) -  przedstawiciele Policji. 



str. 3 
 

4. Bezpieczeństwo dzieci i młodzieży w placówkach oświatowych powiatu 

wągrowieckiego w świetle ostatnich wydarzeń w Polsce, tj. fałszywe alarmy 

bombowe, zabójstwo ucznia i atak nożownika; zapewnienie bezpieczeństwa podczas 

wakacji letnich (Policja). 

5. Ocena przygotowań do sezonu letniego - Sanepid . 

6. Przygotowanie do sezonu letniego – PSP w Wągrowcu . 

7. Szpital – Szpitalny Oddział Ratunkowy, Państwowe Ratownictwo Medyczne. 

 

Punkt pierwszy przedstawiła Małgorzata Klessa, Kierownik Wydziału Ochrony 

Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa. Starosta wyraził negatywną opinię na temat 

przechowywania pojazdów z odpadami na terenie Międzygminnego Składowiska Odpadów 

Komunalnych w Kopaszynie. 

 Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno–Epidemiologicznej Paweł Gilewski wskazał, że 

główny problem w omawianym temacie stanowią nielegalne punkty zbierania odpadów w 

przeciwieństwie do legalnie działających, które są zarejestrowane i regularnie sprawdzane.  

Punkt drugi przedstawił Grzegorz Ziółkowski, Prezes WOPR-u Województwa 

Wielkopolskiego, Oddział Powiatowy w Wągrowcu. Poinformował zebranych o podpisaniu 

umowy z Powiatem Wągrowieckim w dniu 13 czerwca br. na prowadzenie, kontrolę  

i zabezpieczenie działań na akwenach wodnych. Podobna umowa z Urzędem Miejskim  

w Wągrowcu zostanie podpisana w późniejszym terminie. Poinformował również  

o rozpoczęciu patroli wodnych WOPR w Kamienicy z dniem 17 czerwca br.  Pan Grzegorz 

Ziółkowski przedstawił zebranym  informację o planowanym w br. zakupie specjalistycznej 

łodzi motorowodnej. Środki na jej zakup w wysokości 120 000 zł będą pochodzić z dotacji od 

następujących podmiotów: Urząd Marszałkowski Województwa Wielkopolskiego w 

Poznaniu – 60 000 zł, Powiat Wągrowiecki – 20 000 zł, Gmina Wiejska Wągrowiec – 20 000 

zł i Gmina Miejska Wągrowiec – 20 000 zł. Koordynatorem tego zakupu będzie Powiat 

Wągrowiecki. 

Punkty trzeci i czwarty przedstawili insp. Magdalena Sławińska, Komendant Powiatowy 

Policji w Wągrowcu oraz kom. Piotr Kossmann, p.o. Naczelnika Wydziału Prewencji KPP w 

Wągrowcu. Informowali, że policjanci prowadzą wzmożone działania w placówkach 

oświatowych powiatu wągrowieckiego nastawione na przeciwdziałanie przemocy i agresji 

wśród dzieci i młodzieży. W trakcie spotkań omawiane są zjawiska przemocy fizycznej, 

psychicznej, cyberprzemocy oraz zachowań związanych z mową nienawiści. Zwiększa się 

świadomość uczniów o odpowiedzialności karnej w tym zakresie. Spotkania te adresowane 
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były również do nauczycieli i pedagogów, zwracano im uwagę na obowiązek prawny i 

społeczny odnośnie informowania właściwych organów o tego typu zdarzeniach, do których 

doszło na terenie placówek oświatowych.  

Policja zabezpieczała przeprowadzanie egzaminów maturalnych w związku z 

informacjami o zagrożeniu bombowym. Policjanci pełnili całodobowe służby w obrębie 

wskazanych placówek edukacyjnych. Odnotowano 6 takich fałszywych alarmów. 

Policjanci kontrolują plaże, kąpieliska i miejsca wypoczynku pod katem bezpieczeństwa. 

Posiadają też informacje o tym, gdzie na terenie powiatu odbywają się kolonie, półkolonie i 

obozy sportowe. Policja posiada też wykaz imprez masowych zaplanowanych na terenie 

powiatu w okresie letnim, które odpowiednio zabezpieczy. 

Starosta zawnioskował do przedstawicieli Policji o zwrócenie uwagi na parking przy 

Aquaparku w Wągrowcu, gdzie odbywają się wyścigi samochodowe oraz na zejście nad 

Jezioro Durowskie przy amfiteatrze, gdzie często można spotkać wagarowiczów oraz osoby 

spożywające alkohol. 

Punkt piaty przedstawił Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno–Epidemiologicznej Paweł 

Gilewski. Od 15 czerwca do 15 września br. będą przeprowadzane kontrole  

w punktach gastronomicznych, w tym miejscach niestałych, w okolicach plaż - informował. 

Sprawdzono 3 toalety publiczne, 6 obiektów noclegowych całorocznych oraz tereny zielone 

rekreacyjno-sportowe. Na dzień dzisiejszy, jak informował wtedy pan Gilewski, w bazach 

danych zgłoszonych jest 19 turnusów wypoczynkowych dla dzieci i młodzieży. Na 17 i 21 

czerwca br. planowane jest przeprowadzenie badania jakości wody, odpowiednio w 

kąpielisku w Kozielsku i w Wągrowcu. Jakość wody w kąpielisku w Kobylcu i Kamienicy 

zostanie przebadana bliżej daty 1 lipca br. Dyrektor Powiatowego Sanepidu wskazał na 

konieczność uruchomienia toalety zamiast toi toi, oczyszczenia dna jeziora i wykoszenia 

trawy na plaży przy Jeziorze Durowskim, jak również o zwrócenie uwagi na zaniedbany 

pomost przy „Wielspinie”, oraz konieczność poprawy stanu piasku na wągrowieckiej plaży. 

Mówił o skargach na śmieci w okolicy promenady w Wągrowcu.  

Przy niskim stanie wody i wysokich temperaturach istniało ryzyko pojawienia się 

(zakwitu) sinic w zbiornikach wodnych na terenie Powiatu.  

Punkt szósty omawiał pan Zbigniew Dziwulski, Komendant Powiatowy Państwowej 

Straży Pożarnej w Wągrowcu. Wydano 10 opinii do obiektów w których będzie się odbywał 

wypoczynek, tj. Łodzianka, Kozielsko, Kamienica, OSIR Wągrowiec, Unia Wapno, świetlice 

gminne w Gołańczy, Smogulcu, Czesławicach, Czeszewie i Panigrodzu. 14 czerwca, 

informował, zostanie wydana opinia dla Hotelu Pietrak. Miejsc wypoczynku może być więcej 
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z uwagi na to, iż opinia, jeśli w miejscu wypoczynku nic się nie zmieniło, jest ważna przez 

okres 3 lat. Złożono wniosek poprzez Komendę Wojewódzką Państwowej Straży Pożarnej   

o uzyskanie dostępu do platformy MEN z bazą wypoczynku dzieci, na której wskazane są 

miejsca i terminy poszczególnych turnusów. Urządzono pogadanki dla dzieci 

i pokazy sprzętu, na których omawiano zagrożenia z jakimi można się spotkać w okresie 

wakacyjnym. Ratownictwo wodne w zakresie podstawowym będzie realizowane przez  

OSP Gołańcz, OSP Skoki, OSP Wągrowiec oraz Jednostkę Ratowniczo-Gaśniczą PSP -  

wszystkie wyposażone w wymagany sprzęt do realizacji zadań w zakresie podstawowym.  

Przeprowadzono szkolenia i inspekcje gotowości operacyjnej dla wymienionych wyżej 

OSP. Jednostki specjalistyczne dla ratownictwa wodnego wystawi, jak informował 

komendant,  Komenda Miejska PSP Poznań i Komenda Powiatowa PSP Piła.  

Punkt siódmy przedstawił Dyrektor ZOZ w Wągrowcu Przemysław Bury. Stwierdził, że 

placówka, którą kieruje nie ma żadnych zakłóceń w pracy. Funkcjonują 3 zespoły 

ratownictwa medycznego, które wyjeżdżają średnio 5 - 6 razy na dobę a karetki z lekarzami 4 

- 5 razy na dobę. Działalność SOR pod względem kadrowym jest zabezpieczona. Miesięcznie 

na SOR. jest 800 - 900 pacjentów.  

Starosta poruszył temat braku w powiecie osoby uprawnionej do wystawiania kart zgonu 

oraz ustalania jego przyczyn w przypadku, gdy nie są do tego zobowiązane inne osoby, 

zgodnie z zapisami właściwej ustawy i rozporządzenia. W skali roku takich zdarzeń jest ok. 

10. Starosta zawnioskował o dialog w tej kwestii pomiędzy Dyrekcją ZOZ w Wągrowcu a 

Służbami. 

  

Komisja nr III (13.09.2019 r.) 

 

Podczas obrad skupiono się na następujących punktach: 

1. Bezpieczeństwo na wodzie (przedstawiciel WOPR.).  

2. Sprawozdania służb, inspekcji i straży ze stanu bezpieczeństwa w sezonie 

letnim/wakacyjnym. 

 

W trakcie spotkania przewidziano przejście na plażę miejską w Wągrowcu, gdzie miała 

się odbyć prezentacja nowo zakupionej specjalistycznej łodzi motorowodnej, połączona z 

pokazem ratowniczym, przygotowane przez WOPR w Wągrowcu. 

Starosta omówił problemy związane z powołaniem w naszym powiecie koronera. 

Mówił o tym, że podmioty z naszego powiatu sugerowały stawkę 10 zł/h za dyżur przez cały 
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miesiąc. Wybrana została zatem firma z Poznania, która wycenia wykonanie usługi na terenie 

Poznania na poziomie 450-600 zł za stwierdzenie zgonu. U nas ta stawka będzie wyższa, ze 

względu na konieczność dojazdu. Może nawet sięgnąć tysiąca złotych. Starosta 

poinformował, że koroner w naszym powiecie rozpocznie działalność najprawdopodobniej od 

1. października. 

Grzegorz Ziółkowski – prezes wągrowieckiego WOPR-u, przedstawił sytuację w 

sezonie letnim 2019. Nie odnotowano żadnych nadzwyczajnych zdarzeń wymagających 

angażowania innych jednostek ratunkowych. Na kąpielisku w Wągrowcu sezon rozpoczął się 

24. czerwca, w Kozielsku natomiast 15 czerwca. Kąpieliska w Kobylcu i Kamienicy 

rozpoczęły sezon od 1. lipca.  

Łączny czas patroli na Jeziorach Durowskim i Kaliszańskim wynosił 84 godziny. 

Patrole były też na Jeziorach Stępuchowskim, Kozielskim i Jeziorze Włókno w Skokach. 

Zwracano szczególną uwagę na bezpieczeństwo osób korzystających ze sprzętu pływającego 

– rowerów wodnych, łodzi wiosłowych i kajaków. Sezon letni zakończył się bez żadnych 

poważnych wypadków na akwenach naszego powiatu. 

Przedstawiciele Policji, panowie Piotr Kossmann oraz  Mikołaj Szydzik, omówili 

dokument pt. „Zestawienie stanu bezpieczeństwa w okresie wakacji w 2019 r.”. Na terenie 

naszego powiatu policja podejmowała szereg działań odnośnie zapewnienia bezpieczeństwa 

na wodach i terenach przywodnych. Zadania te wynikają z odpowiednich aktów prawnych. 

Zostały wyszczególnione również działania profilaktyczno-prewencyjne oraz informacyjne 

prowadzone przez policję, ponadto również wybrane kategorie zdarzeń w zakresie 

bezpieczeństwa w ruchu drogowym.  

Starosta zwracał uwagę, że w tym roku przyjęto znacznie więcej uczniów do szkół 

średnich. Stanowiło to pewien problem dla przewoźników. Może to mieć również wpływ na 

stan bezpieczeństwa tych uczniów. 

Stan bezpieczeństwa w sezonie letnim w imieniu KP PSP w Wągrowcu zreferował 

pan Michał Mulka. Przedstawił ilość zdarzeń w miesiącach letnich, w tym zdarzenia na 

wodzie, ponadto działalność prewencyjną prowadzoną przez strażaków. Omówił też działania 

operacyjne rozpoznania obiektów i ćwiczenia na obszarach wodnych, jak również 

zabezpieczenie operacyjne powiatu w okresie letnim. 

Paweł Gilewski, szef Sanepidu w Wągrowcu, zwrócił uwagę na wielokrotne 

przekroczenia normatywów w Jeziorze Stępuchowskim. Istnieje podejrzenie odprowadzania 

ścieków bezpośrednio do wody. Zawiadomiono o tym wójta gminy Damasławek. Pan 

Gilewski zwrócił uwagę na brak wyznaczonego kąpieliska na terenie gminy Skoki. Korzysta 
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się tam z kąpielisk bez właściwego rozpoznania ich stanu. Najlepiej wypada stan wody w 

Jeziorze Durowskim, choć w innych jeziorach też były w normie. Stan sanitarny i 

infrastruktura kąpieliska najgorzej wypadał natomiast w Wągrowcu. 

Sytuację w zakresie weterynarii w okresie letnim przedstawiała pani dr Elżbieta 

Misiek. Zwróciła ona uwagę na występowanie w powiecie zgnilca amerykańskiego – groźnej 

choroby pszczół. Wykryto również włośnicę u dzika. Omówiła także aktualną sytuację 

związaną z afrykańskim pomorem świń (ASF), który występował wtedy tylko we Wschodniej 

Polsce i przemieszczał się w kierunku zachodnim. Zwróciła ponadto uwagę na liczne 

pogryzienia latem ludzi przez psy i dzikie zwierzęta. Od początku roku poddano obserwacji w  

kierunku wścieklizny 94 psy, które pogryzły ludzi. Wścieklizna występuje także wśród 

nietoperzy – poinformowała pani doktor.  

W trakcie obrad, zgodnie z programem, komisja przeszła na plażę miejską w 

Wągrowcu, gdzie została dokonana prezentacja nowo zakupionej specjalistycznej łodzi 

ratowniczej, połączona z pokazem jej możliwości. Na pokaz zaproszono również młodzież z 

wągrowieckich szkół ponadpodstawowych, która licznie przybyła. Byli tam również 

przedstawiciele urzędu marszałkowskiego w Poznaniu oraz urzędu gminy w Wągrowcu oraz 

urzędu miejskiego w Wągrowcu, jak również inni goście. 

 

Komisja nr IV (27.11.2019 r.) 

 

Całe posiedzenie tej komisji Bezpieczeństwa i Porządku poświęcone było sprawom 

związanym z groźną chorobą świń i dzików - afrykańskiemu pomorowi świń (z angielskiego 

zwanej  w skrócie ASF). Prelegentami byli pani Elżbieta Misiek, Powiatowy Lekarz 

Weterynarii oraz pan Przemysław Kurant, Starszy Inspektor Weterynaryjny z Powiatowego 

Inspektoratu Weterynarii w Wągrowcu.  

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Aktualna sytuacja dotycząc ASF i wynikające z tego zagrożenia (w tym również dla 

naszego powiatu). 

2. Ogólna informacje dotycząca ASF. 

3. Działania podejmowane w przypadku podejrzenia choroby, stwierdzenia przypadku 

choroby u dzika, ogniska u świń. 

4. Zadania służb, inspekcji i straży w związku ze zwalczaniem choroby. 

5. Wskazówki dla myśliwych w związku z zagrożeniem ASF (wraz z filmem 

instruktażowym). 
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6. Bioasekuracja gospodarstw hodujących trzodę chlewną, w tym krótki film na ten temat. 

 

Afrykański pomór świń wystąpił już w tym okresie wśród dzików w województwie 

lubuskim na granicy z województwem wielkopolskim, a wiec stosunkowo niedaleko od nas. 

Sytuacja zaczęła więc być alarmująca. 

Na spotkanie oprócz członków komisji zaproszeni zostali dodatkowi goście, którzy 

licznie przybyli: wójtowie i burmistrzowie gmin powiatu wągrowieckiego, przedstawiciele 

kół łowieckich, nadleśnictw, zarządów dróg, powiatowych oddziałów Wielkopolskiej Izby 

Rolniczej, Wielkopolskiego Ośrodka Doradztwa Rolniczego i ARiMR-u, ponadto 

reprezentanci grup producenckich trzody chlewnej z terenu naszego powiatu oraz właściciele 

punktów skupu trzody chlewnej.  

 Prelegenci przedstawili między innymi ogólne informacje o ASF, aktualną sytuację 

dotyczącą tej choroby i wynikające z tego zagrożenia – w tym dla naszego powiatu, mówiono 

o tym jakie działania należy podejmować w przypadku podejrzenia choroby, stwierdzenia 

choroby u dzika, ogniska u świń, omawiano zadania służb, inspekcji i straży w związku ze 

zwalczaniem choroby, udzielano wskazówek postępowania myśliwym, także w oparciu o film 

instruktażowy, oraz poruszano zagadnienia związane z bioasekuracją gospodarstw 

hodujących trzodę chlewną. W związku z tym ostatnim zaprezentowano również krótki film 

instruktażowy. Już w trakcie prezentacji zadawano liczne pytania. Jednak właściwa, 

momentami burzliwa, dyskusja odbyła się po prezentacji. Pojawiało się mnóstwo pytań i 

postulatów; formułowano oczekiwania wobec władz różnych szczebli i instytucji, 

występowały polemiki miedzy uczestnikami spotkania. U wszystkich widać było autentyczne 

zaangażowanie i troskę związane z niebezpieczeństwem wystąpienia tej choroby. Bowiem jej 

pojawienia się naraża nas wszystkich nie tylko na liczne niedogodności i ograniczenia, ale 

również na olbrzymie straty w gospodarce narodowej. Dotkną one nie tylko producentów 

trzody chlewnej, lecz całe społeczeństwo. 

 Wszyscy uczestnicy spotkania deklarowali wszelką możliwą pomoc w zwalczaniu tej 

choroby, a przede wszystkim uczynienie wszystkiego, co tylko możliwe, żeby się przed nią 

uchronić. W razie konieczności zaangażowanie w zwalczanie jej skutków. Oby jednak, czego 

wszyscy obecni na sali sobie życzyli, nigdy do tego nie doszło. 
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Komisja na posiedzeniu wypracowała następujące postulaty odnośnie zwalczania 

afrykańskiego pomoru świń: 

 

Postulaty z posiedzenia Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 

z dnia 27.11.2019 r. 

 

1. Depopulacja dzików na terenie województwa wielkopolskiego (w obszarach 

występowania choroby całkowita likwidacja pogłowia). 

2. Przeznaczenie środków z Funduszu Promocji Mięsa, na który łożą hodowcy trzody 

chlewnej przy sprzedaży, i skierowanie ich, przynajmniej częściowo, na finansowanie 

odstrzału dzików przez koła łowieckie. 

3. Obciążenie w całości kosztami utylizacji padłych dzików Skarbu Państwa, a nie 

rolników, na których terenach dziki te zostały znalezione.  

4. Wprowadzenie bezwzględnego zakazu dla wszystkich wchodzenia do lasu na terenie 

województwa (za wyjątkiem upoważnionych do tego służb). 

5. Rolnicy powinni współpracować z myśliwymi podczas polowania na dziki – 

wskazywanie miejsc przebywania dzików. 

6. Powinniśmy wzorować się w zwalczaniu ASF na Belgii, Czechach oraz Niemczech, 

gdzie skutecznie walczy się z chorobą.  

7. Uczestnicy spotkania oczekują skutecznych rozwiązań i działań ze strony rządu. Brak 

jest bowiem koordynacji oraz stanowczości ze strony państwa. Pozostawianie 

kluczowych spraw do rozwiązania samym bezpośrednio zainteresowanym oraz 

samorządom to zbyt mało. Na terenie całego państwa muszą być zastosowane 

radykalne, ujednolicone, czasami drastyczne, działania, które skutecznie zlikwidują 

ASF. Inaczej będzie to tylko wojna na dole, na wąskich odcinkach, bez naczelnego 

dowództwa, którą być może przegramy – oby nie. A będzie to katastrofa dla całego 

państwa, a nie tylko dla określonych województw i powiatów czy regionów.  

   

Następnego dnia (28.11.2019 r.) odbyło się otwarte spotkanie dla rolników z terenu 

powiatu wągrowieckiego na temat ASF  w miejscowości Łekno zorganizowane przez starostę 

oraz wójta gminy Wągrowiec Przemysława Majchrzaka. Wzięło w nim udział ok. 200 

rolników. Postulaty te zostały przedstawione podczas tego zebrania. 
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Postulaty wypracowane na komisji wraz z pismem starosty zostały przesłane również do 

wojewody wielkopolskiego. Starosta otrzymał odpowiedź od wojewody zawierającą m.in. 

wykaz działań podejmowanych na terenie województwa wielkopolskiego, mających na celu 

ograniczenie wystąpienia ASF (kserokopia w załączeniu).  

 

Podsumowanie 

 Ocenę pracy służb, inspekcji i straży, jak i innych podmiotów odpowiedzialnych za 

stan bezpieczeństwa na terenie naszego powiatu można uznać za dobrą. Nie znaczy to 

bynajmniej, że nie powinniśmy podnosić ciągle poprzeczki i oczekiwać więcej i lepiej. Wręcz 

przeciwnie, od wszystkich osób i instytucji zajmujących się bezpieczeństwem i porządkiem 

należy oczekiwać ciągłego rozwoju i doskonalenia; coraz lepszego wykonywania swoich 

obowiązków dla pożytku całego społeczeństwa, w szczególności naszej lokalnej, powiatowej 

społeczności. 

 Komisja dokłada wszelkich starań, by zadowolenie z naszej pracy, które wszyscy 

odczuwamy i do którego mamy wszelakie podstawy, przekładało się w jak największym 

stopniu na zadowolenie naszych klientów i suwerenów zarazem, czyli mieszkańców powiatu 

wągrowieckiego. To bowiem w ostatecznej instancji jest właściwą miarą oceny 

bezpieczeństwa i porządku w naszym powiecie. 

 

 

 

Komisja Bezpieczeństwa i Porządku w ubiegłym roku pracowała w następującym 

składzie: 

1)   Tomasz Kranc - Starosta Wągrowiecki, Przewodniczący Komisji; 

2)   Iwona Tyll - radna delegowana przez Radę Powiatu Wągrowieckiego; 

3)   Grzegorz Bałdyga - radny delegowany przez Radę Powiatu Wągrowieckiego; 

4)   Mikołaj Szydzik – przedstawiciel delegowany przez Komendanta Powiatowego Policji w 

Wągrowcu; 

5)   Piotr Kossmann - przedstawiciel delegowany przez Komendanta Powiatowego 

 Policji w Wągrowcu; 

6)   Zbigniew Cholewiński – Kierownik Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 

Kryzysowego Urzędu Miejskiego w Wągrowcu; 

7)   Andrzej Woźnicki - Prezes Zarządu Powiatowego Związku Ochotniczych 

 Straży Pożarnych RP w Wągrowcu; 
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8)   Grzegorz Ziółkowski - Prezes Zarządu Powiatowego Wodnego Ochotniczego 

 Pogotowia Ratunkowego w Wągrowcu. 

W pracach Komisji uczestniczyła Prokurator Rejonowy Renata Bocheńska – 

Bejnarowicz, wskazana do pracy w Komisji przez Prokuratora Okręgowego w Poznaniu.  

Dodatkowo udział w pracach Komisji Bezpieczeństwa i Porządku z głosem 

doradczym brały następujące osoby: 

1)   Leszek Dalke - Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego w Wągrowcu; 

2)   Paweł Gilewski - Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Wągrowcu; 

3)  Zbigniew Dziwulski - Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej  

w Wągrowcu; 

4)   Elżbieta Misiek - Powiatowy Lekarz Weterynarii w Wągrowcu; 

5)   Dr Przemysław Bury - Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

w Wągrowcu; 

6)   Dr Dariusz Stoll – Kierownik Biura Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego 

Starostwa Powiatowego w Wągrowcu; 

7)   Robert Torz - Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Wągrowcu.  

 

 

                                                                                                         Starosta Wągrowiecki 

 

                                                                                                            

 _____________________ 

                                                                                    /Tomasz Kranc/ 

 

 

 


